

**ERIN LESSER**  
PRESIDENT  
**ANNA BRONSHTEYN**  
FIRST VICE-PRESIDENT  
**MATTHEW SHADLEY**  
SECOND VICE-PRESIDENT  
**WILLIAM MALKINSON**  
TREASURER  
**NICHOLAS CHINE**  
RECORDING SECRETARY  
**ALLEN MENDELSON**  
COMMUNICATIONS  
**FRANK SCHLESINGER**  
HUMAN RIGHTS  
**JUSTICE CAROL COHEN**  
LIAISON - BENCH  
**RYAN SANFT**  
LIAISON - BAR  
**WILLIAM MALKINSON / ROBERT RAPP**  
LIAISONS - CHAMBER OF NOTARIES  
**ROBERT STEINMAN**  
IMMEDIATE PAST PRESIDENT

# THE LORD READING LAW SOCIETY L'ASSOCIATION DE DROIT LORD READING

500 Place d'Armes, Suite 2350, Montréal, QC H2Y 2W2

[president@lordreading.org](mailto:president@lordreading.org)

[www.lordreading.org](http://www.lordreading.org)



*(le message en français suit l'anglais)*

## The Lord Reading Law Society calls upon the City of Montreal to enforce the rule of law

The Lord Reading Law Society was founded in 1948 to advocate for the fair representation of Jews at the Bar and on the Bench. For the past 76 years, the Society, whose membership includes both Jewish and non-Jewish jurists, has been an active participant in the Quebec legal community and beyond, dispensing continuing legal education and advocating for the human rights of all Quebecers.

In response to recurrent violent demonstrations by anti-Israel groups outside Jewish places of worship and community institutions, several local Jewish organizations sought recourse to the Superior Court of Quebec, which issued an injunction.

This injunction was intended to protect these organizations, their members, and their guests, stipulating that no one may protest within 50 metres of these organizations' buildings. An injunction is a binding court order meant to be enforced by the police.

Despite this clear directive from the Superior Court, the injunction was not enforced on November 5th outside a community event at the Shaar Hashomayim Synagogue, as a mob of masked demonstrators, screaming antisemitic remarks, gathered on the sidewalk adjacent to this venerable Jewish institution, mere inches from Montrealers arriving for an event inside.

The Lord Reading Law Society condemns the City of Montréal in the strongest terms. We must not allow mob rule to supplant the rule of law in our metropolis.

The failure of the forces of order to act sets a dangerous precedent, undermining the authority of the Courts, risking the welfare of citizens, and propagating a climate of hate in our beloved city.

The Lord Reading Law Society calls upon Montreal's mayor, her administration and Police Chief Fady Dagher to uphold the rule of law and enforce the order of the Superior Court.

---

### FORMER PRESIDENTS

1948-50 \*BENJAMIN ROBINSON, Q.C.  
1950-52 \*LOUIS FITCH, Q.C.  
1952-54 \*MICHAEL GARBER, Q.C.  
1954-56 \*PHILIP MEYEROVITCH, Q.C.  
1956-58 \*JOSEPH SHAPIRO, Q.C.  
1958-60 \*NE. RAPPAPORT, Q.C.  
1960-62 \*J. HARRY BLUMENSTEIN, Q.C.  
1962-63 \*SAMUEL CHAIT, Q.C.  
1963-64 \*MONROE ABBEY, Q.C.  
1964-65 \*MOSES YELIN, Q.C.  
1965-66 \*HAROLD S. FREEMAN, Q.C.  
1966-67 \*MELVIN SALMON, Q.C.  
1967-68 MANUEL SHACTER, Q.C., Ad. E.  
1968-69 \*JULES LEAVITT, Q.C.  
1969-70 \*E. MICHAEL BERGER, Q.C.  
1970-71 \*FRED KAUFMAN, Q.C.  
1971-72 \*NATHANIEL H. SALOMON  
1972-73 YOINE GOLDSTEIN, Ad. E.  
1973-74 \*SAMUEL GODINSKY, Q.C.  
1974-75 \*LEO ROSENTZVEIG, Q.C.  
1975-76 MORRIS CHAIKELSON  
1976-77 \*JOSEPH A. MENDELSON, Q.C.  
1977-78 \*ABRAHAM SHUSTER, Q.C., Ad. E..  
1978-79 WILLIAM FRAIBERG  
1979-80 ARTHUR I. BRONSTEIN  
1980-81 PHILIP SHAPOSNICK  
1981-82 L. MICHAEL BLUMENSTEIN  
1982-83 \*JULIAN KOTLER, Q.C.  
1983-84 \*MORTON H. BESSNER  
1984-85 SIDNEY CUTLER, Q.C.  
1985-86 MAX R. BERNARD, Ad. E.  
1986-87 RAPHAEL H. SCHACHTER, Q.C., Ad. E..  
1987-88 BARRY H. SHAPIRO  
1988-89 MAX MENDELSON  
1989-90 LYNNE KASSIE, Ad. E.  
1990-91 SAMUEL MINZBERG  
1991-92 GERALD STOTLAND  
1992-93 MICHAEL D. WORSOFF  
1993-94 MICHAEL L GARONCE  
1994-95 BRIAN M. SCHNEIDERMAN  
1995-96 GERALD KANDESTIN  
1996-97 SHARON G. DRUKER  
1997-98 CASPER M. BLOOM, Q.C., Ad. E.  
1998-99 STEVEN B. KATKIN  
1999-2000 \*ARNOLD ISAACSON  
2000-01 ALAN M. STEIN  
2001-02 MICHAEL D. LEVINSON  
2002-03 IAN M. SOLLOWAY  
2003-04 SUZANNE COSTOM  
2004-05 THEODORE GOLOFF  
2005-06 ALLAN ADEL  
2006-07 REISA TEITELBAUM  
2007-08 MARK SCHRAGER  
2008-09 RONALD H. LEVY  
2009-10 IRWIN RUDICK  
2010-11 DAVID STOLOW  
2011-12 ROBIN SCHILLER  
2012-13 MARA GREENSTONE  
2013-14 HEATHER MICHELIN  
2014-15 NANCY CLEMAN  
2015-16 STEVEN SLIMOVITCH  
2016-17 LARRY MARKOWITZ  
2017-18 DAVID ETTEDGUI  
2018-19 INNA NEKHIM  
2019-20 GREGORY AZANCOT  
2020-21 ANDREW KLIGER  
2021-22 DOREE LEVINE  
2022-23 JONATHAN GORDON  
2023-24 ROBERT STEINMAN  
\*Décédé/Deceased

## **L'Association de droit Lord Reading appelle la Ville de Montréal à faire respecter l'État de droit**

Fondée en 1948 pour promouvoir la représentation équitable des Juifs au Barreau et sur le Banc, l'Association de droit Lord Reading s'est, depuis 76 ans, imposée comme un acteur important de la communauté juridique du Québec et au-delà. Comptant parmi ses membres des juristes juifs et non-juifs, elle offre de la formation juridique continue et défend les droits de la personne pour tous les Québécois.

En réponse à des manifestations violentes récurrentes de groupes anti-Israël devant des lieux de culte et des institutions communautaires juives, plusieurs organisations juives locales ont saisi la Cour supérieure du Québec, qui a émis une injonction.

Cette injonction visait à protéger ces organisations, leurs membres et leurs invités, stipulant qu'aucune manifestation ne pouvait se tenir à moins de 50 mètres de leurs bâtiments. Une injonction est une ordonnance judiciaire exécutoire qui doit être appliquée par les forces de l'ordre.

Malgré cette directive claire de la Cour supérieure, l'injonction n'a pas été appliquée le 5 novembre lors d'un événement communautaire à la synagogue Shaar Hashomayim. Un groupe de manifestants masqués, proférant des propos antisémites, s'est rassemblé sur le trottoir adjacent à cette institution juive vénérable, à quelques centimètres seulement des Montréalais venus assister à un événement.

L'Association de droit Lord Reading dénonce avec vigueur l'inaction de la Ville de Montréal. Nous ne devons pas permettre que la loi de la rue remplace l'État de droit dans notre métropole.

L'inaction des forces de l'ordre crée un précédent dangereux, sapant l'autorité des tribunaux, mettant en péril la sécurité des citoyens et alimentant un climat de haine dans notre ville bien-aimée.

L'Association de droit Lord Reading appelle la mairesse de Montréal, son administration et le chef de police Fady Dagher à respecter l'État de droit et à faire appliquer l'ordonnance de la Cour supérieure.